
VÝROČNÁ SPRÁVA ZA ROK 2019 

 

 

Rok 2019 pre Detskú farmu HUMANITA(DFH) znamenal rok pokračovania v stabilného 

napredovania a pokračovania v rozrobených projektoch. Zveľaďovaním 

a poskytovaním kvalitnejších služieb pre návštevníkov sme si zabezpečili ich pravidelné 

návštevy a opätovné návraty na miesto, na ktorom sa dobre cítia. Farma bola 

k dispozícii pre všetkých v neobmedzenom čase  počas celého roku za dobrovoľné 

vstupné.  Keďže všetky naše aktivity sú viazané na exteriér, teda sme ovplyvňovaní 

počasím,  školské výlety, detské tábory a western show, sú platené akcie, ktoré nám 

pomáhajú vylepšiť rozpočet a našetriť financie na hluché obdobia počas neskorej 

jesene a zimy.  

Neinvestičný fond Detská farma Humanita zorganizoval v uplynulom roku všetky 

tradičné akcie, na ktoré pozýval širokú verejnosť prostredníctvom webovej stránky, 

facebookového profilu, ale aj oznámeniami pri vstupe na farmu. Uskutočnili sa 

nasledovné podujatia: 

 Veľká noc a sviatky jari- tradične ponímaná v duchu pohanských zvykov, ku 

ktorým patrí zdobenie medovníkov, kraslíc, pletenie korbáčov na šibačku a 

vítanie jari formou hry no guľky, otĺkaním píšťaliek, vyrábaním frndžadiel 

a tradičnými ľudovými hrami, ktoré deťom predstavil multiremeselník Štefan 

Rozkoš. Program ďalej spestril množstvom drevených hlavolamov a 

starodávnych zábaviek našich predkov pre celé rodiny. Kolorit tradícií dotváral 

výrobkami z dreva a drôtikovanými predmetmi vrátane vajec, čo si návštevníci 

mali možnosť aj zakúpiť. V nedeľu sa vynášala Morena k rieke Váh, a to peši aj 

koňmo. Akcia bola vydarená, lebo bolo pekné počasie a s Morenou sa prišlo 

rozlúčiť okrem skalných fanúšikov farmy aj množstvo nových návštevníkov,  

     



 

 1. máj ako sviatok lásky aj so zvykom stavania mája prebehol aj za sprievodu 

živej hudby, ktorú zabezpečili naše deti hrou na husle, kontrabas a ozembuch. 

Vypomohli im spevom Petra Benkovičová, konzervatorista Gabriel Bayer na 

akordeóne a pán učiteľ Martin Krajmer hrou na gitaru.  Návštevníci pomáhali 

spievať, niektorí aj tancovali a zároveň stavali bohato vyzdobený máj. Pritom 

sa dozvedeli niečo o vzniku a zmysle tohto sviatku. 

 MDD- prebehla tento rok ako firemná akcia pre spoločnosť MENERT, s.r.o. 

a zároveň vznikla nová tradícia spolupráce s farmou. 

 Školské výlety sa organizovali v mesiacoch  apríl, máj aj jún, kedy je stabilné 

počasie. Farmu navštívili deti zo základných aj materských škôl z nitrianskeho, 

bratislavského aj trnavského kraja. Stretli sme sa s pozitívnou odozvou od 

učiteliek aj detí, ktoré privítali od 1.júna nové detské ihrisko s trampolínou ako 

ďalšiu atrakciu na spríjemnenie výletu. 

 Letné tábory prebehli v počte 3 jazdeckých a 1 indiánskeho. Každoročne sa 

opakuje scenár, kedy sa tešia deti, že sa stretnú na farme a strávia spolu týždeň 

plný jazdenia a zážitkov. Niektoré jazdkyne prichádzajú piaty až ôsmy krát, až 

pokiaľ nevyrastú z vekového limitu. Je to pre nás potešujúce, lebo to svedčí 

o úrovni, ktorú majú naše tábory. Snažíme sa hlavne na deti preniesť lásku ku 

koňom, ale aj ostatným zvieratám a naučiť ich trpezlivosti aj poznávať seba 

samého, keďže koníky majú schopnosť formovať jazdca od začiatočníka až po 

profesionála, ale aj rásť po osobnostnej stránke.  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 Western show a country bál- hoci sa tradične stretávajú na tejto akcii privŕženci 

country štýlu a milovníci pobytu v prírode, snažili sme sa priniesť im nové zážitky 

a osloviť tým aj širšiu verejnosť. Moderátori Paľo Hraška a Reptil boli zárukou profi 

sprievodného slova a zábavy. Súťaže pre deti a dospelých dominovali 

v každom bloku programu a k tomu živá hudba pri bufete a množstvo 

vystúpení, ktoré spestrili popoludnie celým rodinám s deťmi, sa dajú hodnotiť 

ako úspešne zvládnutá akcia.  V návštevníkoch zanechali dojmy mládežníci na 

koňoch, ktorí nacvičili choreografiu na tému Piráti z Karibiku, detská zumba 

s Yasmin roztancovala aj dospelých, vrcholom večera bola westernová scénka 

s búrlivým potleskom a neplánovanou žiadosťou o ruku, kde si kľačiaci  Erik 

Ščípsky vypočul áno od Nikolky Oroszovej. Nočná ohňová show v novom šate, 

kedy Bertram Beták s koníkom Doxy celý svietil, bola pastvou pre obecenstvo 

a bola ocenená dlhým potleskom.  

 

 Indiánsky tábor prebehol súťažením 2 klanov a vymieňaním si skúseností medzi 

mladšími a staršími deťmi. Sme tábor do 25 detí, kde sú deti rôzneho veku 

a družstvo pripomína skôr rodinu ako triedu, čo sa nám  osvedčilo ako vhodné 



pri spolupráci aj súťažení. Ako každý rok, aj tento rok deti- indiáni našli “poklad“ 

aj s nadčasovým posolstvom pre našincov aj budúce generácie. 

 

 

 Živý betlehem ako poslednú akciu v roku podnikáme počas vianočných 

prázdnin. Každodenné vystupovanie sme nahradili za vystúpenia počas 

sviatkov a víkendov, keďže sme po niekoľko rokov zaznamenali pokles záujmu, 

čo môže súvisieť aj z nepriaznivým počasím, kedy si ťažko spomenieme na 

zasnežené Vianoce ako si ich pamätáme z detstva. Vypomáhali ako každý rok, 

dobrovoľníci aj klienti z DSS Štrkovec. Spoločnou odmenou za výpomoc bol 

Silvester, ktorý sme tradične oslávili s klientmi a so všetkými našimi dobrovoľníkmi 

a podporovateľmi. 

 



Trend navštevovania farmy ako miesta pre príjemné strávenie chvíľ v prírode alebo na 

dvore u starej mamy stále pokračuje. Hoci by sa zdalo, že skutočnú realitu strieda 

virtuálna, aj tento rok konštatujeme, že návštevnosť je v mesiacoch, kedy je stabilné 

počasie, nadpriemerná a mladé rodinky s ratolesťami privítajú zážitkové učenie pred 

množstvom interaktívnych hier a programov na multimediálnych zariadeniach. 

Kontakt so živým stvorením nenahradí ani 5D efekt. Sme radi, že záujemcom 

poskytujeme nefalšovanú reálnu farmu so všetkým, čo k tomu patrí. Mottom od 

začiatku fungovania nášho fondu bolo, že človeka poznáš podľa toho, ako trávi svoj 

voľný čas. Ak ho trávi u nás, väčšina ľudí konštatuje, že je to zmysluplné a obohacujúce 

oddychovanie, čo je pre nás príjemnou spätnou väzbou. 

Dobré meno nášho fondu budujeme aj mimo nášho trvalého bydliska, a takých 

príležitostí bolo dosť aj v roku 2019 , konkrétne: 

 

 Fašiangy v meste Nitra- dotvárali sme atmosféru niekdajšieho života našich 

predkov spolu s expozíciou malých domácich a hospodárskych zvierat, aj 

ozdobeným vozíkom a kostýmami  

 

 

 

 

 

 

 Fašiangy v meste Šaľa tento rok obnovili svoju históriu a túto akciu podporila 

farma ľudovými dobovými predmetmi a naša dcéra vystupovala hrou na violu 

pri speve fašiangových ľudových piesní  



 

 Vozenie na koníkoch sa neokukalo od začiatku vzniku farmy a je stále 

najobľúbenejšou atrakciou, o ktorú nás žiadajú. Počas celého roka 

poskytujeme túto službu na farme a boli sme voziť na množstve miest, napr. 

v meste Šaľa na sídliskovici, na Šaľafeste, na Maxifestíku, v materských školách 

počas týždňa detskej radosti, v rámci dní dediny v obci Kajal a Topoľnica, na 

jeseň sme vozili deti v súkromnej materskej škole v Bratislave a i.  

 V mesiaci máj v rámci Noc múzeí sme vystavovali naše zvieratká v Múzeu 

v Leviciach 

 

 Boli sme prizvaní na natáčanie detského seriálu z dielne RTVS z cirkusového 

prostredia, kde sme zapožičali hada. 

 Lodenica 2019- Na hudobný festival do Piešťan chodíme na koníkoch, čo je pre 

návštevníkov podujatia veľká atrakcia. Na koníkoch sa môžu povoziť a okrem 

toho svoje umenie jazdy Bertram Beták s koníkom Doxy predvádza aj tu, na 

malej scéne Lodenička v prestávkach medzi kapelami.   

 Počas dní dediny v Kráľovej nad Váhom mali v rámci programu deti možnosť 

povoziť sa na koníkoch a pozrieť si drobné hospodárske a domáce zvieratká. 

 Mikuláš- v doobedňajších hodinách sme robili sponzorsky mikulášske 

predstavenie pre materskú školu a poobede sme ako každý rok spríjemňovali 

chvíle vianočného nakupovania v Šali na pešej zóne pred Sehatexom, ktorý 

deťom nachystal aj sladké odmeny ako nádielku od Mikuláša.   

 Mikuláša sme pomohli organizovať cez víkend aj v obci Čierna Voda, kde 

chodíme už niekoľko rokov za sebou. 



 Živý betlehem sme ako vždy hrali aj so zvieratkami sme hrali a spestrili tak 

vianočné trhy v Šali. Toto vystúpenie sme sponzorsky venovali mestu Šaľa. 

 Na vianočných trhoch v Galante, kde si aj zarobíme sa na nás už 7 rok za sebou 

tešili obyvatelia mesta a vystupovali sme pre veľký záujem 4 dni. 

 Detská farma Humanita bola v roku 2019 niekoľkokrát zapožičaná ako priestor 

pre zorganizovanie akcií, tento rok sa u nás organizovali 3 rodinné oslavy, ktoré 

prebiehali v ľudovom domčeku podľa vopred dohodnutého cateringu 

v duchu romantickej 50tky, ďalej džungľovej 50tky s hadmi a inými plazmi 

a 30tky v duchu Batman párty. 

 Firma Menert si naše priestory zapožičala na oslavu MDD. Súťažné disciplíny, 

vozenie na koníkoch aj prehliadka so slovným výkladom bola pútavým 

programom pre dospelých aj deti z firmy. O spokojnosti všetkých svedčil aj 

prísľub opakovania akcie na ďalší rok. 

 Priestory farmy slúžia aj na fotenie mladomanželov, alebo detí a rodín so 

zvieratami a dedinským pozadím. 

  

    

Všetky spomínané aktivity pomohli farme naplniť kasičku a prispieť tak do rozpočtu. Za 

nazbierané financie sa zakúpil stavebný materiál a práce na výstavbe ale aj 

rekonštrukcii rôznych objektov na farme prebiehali celý rok vždy, keď to počasie 

dovoľovalo: 

 Pri zrekonštruovanom mlyne vyrástli schody do mlyna s výhľadňou na farmu a 

okolie.  



 

 Zrekonštruovali sa príbytky pre malé zvieratá, ktoré podliehajú zubu času.  

 V elektrickom ohradníku sa vybudoval prístrešok pre koníky, ktoré sú v prenájme 

 Vybudovali sa nové výbehy pre zajace, v ktorých sa vedia lepšie pozorovať 

a majú bližší kontakt s deťmi a návštevníkmi. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 Najväčšou investíciou bolo vybudovanie verejného detského ihriska 

s potrebnými certifikátmi, aby ho mohlo používať viacero detí naraz. Túto 

stavbu dobrovoľne podporil tím pracovníkov z firmy Lenovo, ktorá vypísala 

konkurz na projekt a Detská farma Humanita ho vyhrala. Naplnila sa tak 

niekoľkoročná túžba majiteľov, ale aj návštevníkov, ktorí navrhovali aj 

svojpomocné stavanie ihriska pre deti, ale keďže sme verejné miesto, rozhodli 

sme sa pre bezpečnú verziu ihriska, kde máme garantovanú 20 ročnú záruku. 



Ihrisko bolo veľkým lákadlom počas celého leta a oficiálne bolo otvorené na 

MDD ako darček pre všetky deti od farmy.   

 

 Na ubytovni pre deti, nimi nazvanej Hotel PÁV, sa pokračovalo v budovaní, a to 

konkrétne sa dokončila vonkajšia fasáda, ktorá sa obkladala drevom imitáciou 

hranola, čo znovu dotvorilo štýlovú budovu ubytovne.  

Rozpočet sme si vylepšili aj dotáciami na šport a kultúru od NSK, techniku na  

ozvučovanie našich akcií sme rozšírili o kúpu bezdrôtových mikrofónov 

a subwoferu, čím sme znovu o kúsok vylepšili technickú stránku našich podujatí. 

Naďalej poskytujeme všetky komponenty skupinám, ktoré u nás hrajú a majú 

všetko k dispozícii.  Takisto spolupracujeme so ZUŠ v Šali, kde naše deti chodia na 

krúžky a pri rôznych koncertoch a vystúpeniach kombinujeme naše aj ich 

technické zariadenia, aby mali poslucháči hodnotný zážitok. V tomto roku na 

viacerých akciách vypomáhali aj u nás deti zo ZUŠ-ky spolu aj s p. uč. Martinom 

Krajmerom.  

 

V roku 2019 pokračoval zvýšený záujem o jazdenie. Našou prioritou tento rok bolo 

vybudovať jazdiareň, ktorá by spĺňala štandardné podmienky. Momentálne je 

jazdiareň vybavená prvou základnou vrstvou, na ktorú sa navezie piesok, čím sa 

skvalitnia podmienky jazdenia, hlavne počas daždivého počasia, kedy bývalo na 

jazdiarni blato a nedalo sa jazdiť. Piesčitá vrstva sa zakupovala aj z dotácii NSK na 

šport, čomu sme nesmierne radi, že nás dlhoročne podporuje a pomáha nám 

napredovať v uspokojovaní potrieb našich návštevníkov. Vylepšeným povrchom sme 

zabezpečili možnosť celoročného jazdenia a využívali ju nielen deti a mládež, ktorí sa 

učili jazdiť, ale získali sme vďaka vhodnému terénu aj nových podnájomcov s koňmi. 

Zaradili sa do našej komunity a pomáhali nám dobrovoľne s organizovaním akcií, 

napr. Western show a betlehem a oslávili s nami aj príchod nového roku. 

Na farme za rok 2019 pribudlo aj zvieracie osadenstvo. Okrem malých operencov, ako 

sú rôzne druhy sliepok a kačíc, sa každoročne rodia aj malé mačiatka, kozľatá 

a ovečky a k nim pribudli aj dva somáriky. Prírastky sú potešením pre deti, ale aj 

dospelých a lákajú návštevníkov na farmu, kde majú umožnené kontaktovať sa so 

zvieratami aj kŕmiť ich. Hoci neuvádzame, že sme kontaktná farma, je to u nás 



samozrejmosťou od začiatku nášho fungovania. Animoterapia je v prostredí farmy 

autentická a prebieha prirodzenou nenútenou formou. 

 

 

 

Sme radi, že si k nám hľadajú cestu hlavne mamičky s detičkami v doobedňajších 

hodinách hocikedy cez týždeň v rámci vychádzky, ale aj celé rodiny počas víkendov, 

ktoré sa u nás zdržia niekoľko hodín, kŕmia a hladkajú mláďatká aj ostatné zvieratká, 

piknikujú v prednej časti farmy, alebo si opekajú, povozia sa na koníkoch, hrajú futbal 

alebo ináč aktívne trávia u nás svoj voľný čas. Niekto múdrejší od nás vyriekol, že ľudia, 

ktorí dobre vychádzajú zo zvieratami, dobre vychádzajú aj s ľuďmi. Aj za týmto účelom 

naša farma funguje a môžeme skonštatovať, že mladí ľudia stále nezabudli na prírodu 

a trend návratu k všetkému živému je akoby na vzostupe. 

 



SPOLUPRÁCA A PODPORA 

 

Už osemnásty rok DFH spolupracuje s DSS Šoporňa-Štrkovec a jej klientmi, ktorí 

vypomáhajú pri najväčšom živom betleheme na Slovensku. V rámci sociálnej 

integrácie si cez víkendy naďalej berieme 1-2 klientov do rodiny. Zapájali sa do 

bežných aktivít na farme. Klienti sú spokojní a radi sa zúčastňujú na našich aktivitách. 

Zachovali sme si priazeň sponzorov, ktorí nám svojimi darmi, finančnými, ale 

i materiálnymi pomohli pri budovaní, chode a napĺňaní poslania farmy vyplývajúceho 

zo štatútu. Osobitne chceme spomenúť firmu ARAKO, ktorá je dlhoročnou stálicou 

medzi sponzormi mesta Šaľa, ďalej ďakujeme Úradu práce v Šali za poskytnutie 3 

pracovníkov na aktivačnú činnosť, čo je nenahraditeľná pomoc vo forme fyzickej 

práce, ktorej je u nás neúrekom. Firma HISPOINT nám sponzorsky zabezpečuje všetku 

papierovú agendu, za čo z celého srdca ďakujeme a takisto aj všetkým jednorázovým 

donorom, ktorí nám pomáhajú finančnou, ale hlavne hmotnou pomocou. Časť našich 

príjmov tvorili aj 2% dane z príjmov fyzických a právnických osôb, ktoré nám poukázali 

naši podporovatelia a sympatizanti na účet.    

Tóno, ktorého sme „prevychovávali“ v reality show na  TV Markíza s rodinou ostávajú 

naďalej naši priaznivci, Tóno sa cez leto dobrovoľne zúčastnil všetkých turnusov 

táborov ako animátor a za odmenu išiel s nami aj na konskú dovolenku na Lodenicu. 

Patrí do našej širšej farmárskej rodiny. Rovnako ako mladí muži Pavol a Michal, ktorí 

u nás vyrastali a stále nás podporujú vo svojich voľných chvíľach, keďže sú obidvaja 

zamestnaní. Na Lodenici nesmeli chýbať. 

V čase voľna a počas našich tradičných akcií nás navštívia a vypomáhajú nám aj 

ďalší odchovanci Jožko, Stefi s dcérkou Karolínkou, Róbi s Peťkou a dcérkami Hankou 

a Dorkou, Boris, Nikola so synom Ryanom, Martinka s rodinou a ďalší. Väčšinou sa naraz 

stretneme na letnej akcii a prichádzajú na farmu s vlastnými ratolesťami, u ktorých 

vytvárajú tradíciu farmy, čo nám ako nevlastným starým rodičom pohladí dušu a veľmi 

lichotí. Je to  krásna spätná väzba, ktorá nás ubezpečuje o našej zmysluplnosti. 

O našich akciách informuje sponzorsky regionálna televízia KREA. Minulý rok o nás 

prejavili záujem týždenníky a mesačníky ako Slovo Šaľanov a My noviny.   

Za podporovateľov môžeme považovať aj návštevníkov. Ich počet je ťažko presne 

vyčísliteľný, lebo vstupné na farmu je dobrovoľné. Stále dávame možnosť každému, 



nech sa príde vyžiť, bez rozdielu na postavenie a ekonomické zázemie. Pokladnička 

nepraská, ale aj dobrovoľný príspevok pomáha vylepšovať naše služby. Z týchto 

financií sa najčastejšie kupuje krmivo pre psov a mačky, ktoré nám nezodpovední 

ľudia prehadzujú cez plot, ale aj králikov a morské prasiatka, či malé papagáje, ktoré 

ľudia zunujú a zbavujú sa ich. Ďalšou položkou sú základné vyšetrenie u veterinára, či 

lieky v prípade potreby a drobnosti v podobe misiek, kŕmidiel a napájačiek pre 

drobné zvieratá. 

 

POĎAKOVANIE 

 

Na záver by som rád poďakoval všetkým dobrovoľníkom a priateľom farmy, ako aj 

podnikateľským subjektom, ktorí nás v roku 2018 podporili. Ďakujem Jozefovi 

Krivánekovi, Helene Botkovej, neterke Yasmin a Reptilovi za vedenie facebookovej 

stránky, Renči Hátašovej, Michalovi Kardošovi, Vladovi a Edite Taragelovým, Jozefovi 

Holotovi za spoluprácu s Cukrovarmi v Seredi, školníkovi Ďurovi, Lacimu Wahangli 

Andovi, Róbertovi Rajjovi, Márii Tóthovej, Zsoltimu Benesovi, pánovi Štefanovi 

Rozkošovi, Lenke a Števkovi Sopčákovým,  Paľovi Horváthovi, Martine Štrbákovej, 

Jožkovi Fülöpovi, Petre Matulovej, rodine Kárasových, rodine Martinčekových, Nikole 

Oroszovej a Erikovi Ščípskému, Andrei Slatinovej, Martinovi Krajmerovi, Zore a Mirovi 

Bánošovým s deťmi Andrejom a Michaelom, všetkým deťom a priateľom z DSS 

Šoporňa-Štrkovec. 

Ďakujem organizáciám a podnikateľom, ktorí podporili naše aktivity, hlavne: MsKS Šaľa 

a Romanovi Hatalovi, firme Adastav Plus Šaľa, firme Arako Slovakia, firme RealExpo 

a firme Szaly, mesačníkom Slovo Šaľanov a Súkromný podnikateľ a p. Zsoltimu 

Baranyaiovi za spravovanie web stránky www.humanita.podlupou.sk   

 

 

http://www.humanita.podlupou.sk/

